

بيان الإفصاح عن التأمين التكافلي

ماهو التكافل الائتماني الجماعي؟

توفر خطة التكافل الائتماني الجماعي التي أعدها بنك البركة الإسلامي بالتعاون مع ميدغلف تكافل نوعاً من الحماية للعميل عندما يقدم بنك البركة الإسلامي تمويلات مالية للعميل لتبني احتياجاته الاستهلاكية، موفرًا بذلك غطاءً تأمينيًا في حال حدوث ظروف غير متوقعة. وتهدف هذا الخطة لتقديم ضمان مالي مع تأكيد راحة البال لعملائنا الكرام وعائلاتهم في الظروف العسيرة.

كيف تعمل الخطة؟

تعمل خطة التكافل الائتماني الجماعي على أساس الطريقة التناقضية لرصيد الحساب، حيث يتم احتساب قسط التأمين على المبلغ الأساسي الفعلي المستحق في كل شهر من التسهيل الممنوح للعميل. ومع قيام العميل بسداد أقساط التمويل وتناقص رصيده المستحق فإن قسط التأمين يتناقص أيضًا. وفي حال وقوع الخسائر المغطاة بالتأمين، والتي تقتصر على العجز الكلي أو الوفاة، يقدم التأمين حماية مالية للعميل، ما يتيح له راحة البال والطمئنان طوال فترة السداد.

الإقرارات الصحية والفحوصات الصحية

سوف يكون المبلغ الذي يؤخذ بعين الاعتبار للمتطلبات الصحية في جميع الأوقات هو مبلغ كافة اتفاقيات التمويل إلى حد الأسقف الائتمانية الممنوحة.

يجب على مقدمي الطلب إلى بنك البركة الإسلامي أن يخضعوا لفحص طبي عندما يتجاوز إجمالي مبلغ إتفاقيات التمويل 102,000 دينار بحريني و/أو إذا كان عمر المتقدم يتجاوز 64 عامًا. وفي العادة، يتحمل مقدم الطلب جميع تكاليف الفحوصات الطبية.

سوف تقوم ميدغلف تكافل بإبلاغ بنك البركة الإسلامي/العميل بشأن الفحوصات الطبية المطلوبة، والتي قد تشمل ولكن لا تقتصر على تقرير الفحص الطبي، تحليل البول، فحوصات أمراض الدم، الكيمياء الحيوية، تخطيط القلب الكهربائي، فحص فيروس العوز المناعي البشري ومرض الكبد البوابي "ب" و"ج" وذلك حسب عمر مقدم الطلب وإجمالي قيمة الاتفاقيات الائتمانية.

كما سوف تقوم ميدغلف تكافل بتحليل نتائج الفحوصات الطبية وتقرر ما إذا كانت سوف توافق على مقدمي الطلب بالأسعار القياسية أو الأسعار القياسية (المتزايدة) أو ترفض إصدار الغطاء لمقدمي الطلب الذين لا يتمتعون بحالة صحية جيدة وذلك حسب تعليمات الاكتتاب.

الاستثناءات

سوف لن تُدفع أي مزايا في حال نشوء مطالبة بشكل مباشر أو غير مباشر نتيجة لما يلي:

- الحرب، الغزو، أفعال العدو الأجنبي، الأعمال العدوانية أو العمليات المشابهة للحرب (سواء أعلنت الحرب أم لم تُعلن)، الحرب الأهلية، الانتفاضة العسكرية، العصيان، التمرد، الثورة، اغتصاب العسكر للسلطة، إعلان حالة الطوارئ، الأحداث الإرهابية، التمرد أو الشغب أو العصيان المدني الذي يبلغ أو يصل إلى مستوى الانتفاضة الشعبية.
- استخدام الأسلحة الذرية أو البيولوجية أو الكيماوية نتيجة الإرهاب.
- التلوث الذري أو البيولوجي أو الكيماوي.
- الأفعال الإجرامية المرتكبة من قبل المشاركين.
- الانتحار.
- التمويل الذي يتم أخذه لأسباب طبية.

بالنسبة لمزايا العجز سوف تستثنى الأمور التالية:

- الاضطرابات العقلية والعصبية.
- الإصابات المتعمدة التي يلحقها الشخص بنفسه، الانتحار أو محاولة الانتحار (سواء كان الشخص عاقلًا أو مجنونًا).
- الطيران أو الطيران الشراعي أو أي شكل من أشكال الطيران الجوي بخلاف المسافر الذي يدفع قيمة تذكرته لشركة طيران معتمدة أو طائرة مستأجرة.
- تعاطي المخدرات أو الكحول.
- المشاركة في أي نشاط تحت الماء.
- المشاركة في أي تدريب في أي رياضة أو مسابقة خطرة أو الركوب أو القيادة في أي نوع من السباقات أو المسابقات.
- قيام المشارك بالمشاركة في أي عمل غير قانوني أو الإخلال بالقانون أو أي تصرف إجرامي.
- قيام المشاركة بالمشاركة في أي عمليات بحرية أو عسكرية أو سلاح جوي.
- المرض أو الاعتلال الصحي الذي كان المشارك يشكو منه أو حصل على علاج بشأنه، أو كان علم بذلك عند بدء تأمينه مع ميدغلف تكافل.

مقدمو الطلب المتقاعدين والعاملين لحسابهم الخاص

يجب على مقدمي الطلب من المتقاعدين والعاملين لحسابهم الخاص توقيع واستكمال نموذج الإقرار الصحي مرة واحدة لنفس التمويل والمبالغ لغاية 102,000 دينار بحريني.

*سوف تنطبق جميع الشروط والأحكام والاستثناءات العامة الأخرى للتكافل الائتماني الجماعي.

TAKAFUL DISCLOSURE STATEMENT

What is group credit Takaful?

Al Baraka Islamic bank Group Credit Takaful Scheme in collaboration with Medgulf Takaful, is a form of protection provided by Al Baraka Islamic Bank alongside consumer finance facilitates. This insurance offers coverage in the event of unexpected circumstances, since It aims to provide financial security and peace of mind to our customers and their families during challenging times.

How it works

Group credit Takaful insurance operates on a reducing method, where the premium is calculated based on the actual monthly outstanding principal of the consumer finance. As you make payments and the outstanding balance decreases, so does the premium. While In the event of covered losses, which are limited to total disability or death the insurance provides financial protection, ensuring peace of mind throughout the repayment period.

Health Declarations and Medical Examinations

At all times, the amount to be considered for medical requirements shall be the sum of all finance agreements in all lines of Credit.

The Applicants of Al Baraka Islamic Bank are required to undergo medical examination when the total amount of finance agreements exceeds BHD 102,000 and/or if the applicant is above 64 years old. The costs of any necessary medical examinations are normally borne by the applicant.

Medgulf Takaful will inform Al Baraka Islamic Bank/the customer of the required medical examinations, which may include, but are not limited to a medical examination report, urinalysis, blood haematology and biochemistry, electrocardiogram, HIV and Hepatitis B & C serology, based on the applicant's age and the total sum of credit agreements.

Medgulf Takaful will assess the results of the medical examinations and decide whether to approve applicants at standard rates, substandard (increased) rates, or decline coverage for applicants with unfavourable health conditions, in accordance with the underwriting guidelines.

Exclusions

No benefit will be payable should the claim event occur directly or indirectly due to:

- War, invasion, act of foreign enemy, hostilities, or warlike operations (whether war be declared or not), civil war, military rising, insurrection, rebellion, revolution, military or usurped power, martial law, acts of terrorism, mutiny or riot or civil commotion assuming the proportions of or amounting to a popular rising.
- ABC due to Terrorism.
- Atomic, Biological, and Chemical contamination.
- Criminal Acts committed by the participant.
- Suicide.
- Finance taken out for medical reasons.

For the disability benefit, the following exclusions apply:

- Mental and nervous disorders.
- Intentionally self-inflicted injury, suicide, or attempted suicide (whether sane or insane).
- Aviation, gliding or any form of aerial flight other than as a fare paying passenger of a recognized airline or charter service.
- Drug or alcohol abuse.
- Involvement in any underwater activity.
- Participation in or training for any dangerous or hazardous sport or competition or riding or driving in any form of race or competition.
- Participant engaging in any illegal act, breach of Law or criminal act.
- Participant engaging in or taking part in any naval, military or air force operation.
- Disease or medical impairment, from which the participant was suffering, received treatment for or was aware of at the commencement of his insurance with Medgulf Takaful.

Retired and Self-employed Applicants

Retired and self-employed applicants shall sign and complete the Health Declaration form once for the same finance and for amounts up to BHD 102,000.

***all other terms, conditions, and general exclusions of group credit shall be applied**